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منچسترسیتی دوباره با بحران جدی مواجه شد

مدارک جدید از سندسازی مالکان اماراتی

چگونه بحران مالی، باعث سقوط بارسا به سطح میلان و تاتنهام شد

تیم فوتبال منچسترسیتی اگرچه در سال های 
اخیر توانسته از محرومیت بر سر دور زدن قوانین 
مختلف  قراردادهای  در  سندسازی هایش  و  مالی 
این باره منتشر  اسناد جدیدی که در  اما  فرار کند 
شده ممکن است این باشگاه انگلیسی را با جرائم 
و محرومیت های سنگینی روبه رو کند و خطری که 
سال گذشته از سر این تیم گذشت این بار بالاخره 
هکر  یک  افشاگری های  بیفتد.  اتفاق  آنها  برای 
معروف از ایمیل هایی که بین این باشگاه و اسپانسر 
تیم  این  می دهد  نشان  شده  ردوبدل  آنها  پیراهن 
که تحت مالکیت شاهزاده اماراتی قرار دارد در این 
قانونی  درآمدهای  به عنوان  را  زیادی  مبالغ  سال ها 
ارائه کرده که درحقیقت با پوشش اسپانسرینگ به 
این تیم تزریق شده و خلاف قوانین یوفا بوده است.

10 سال قانون شکنی
صبح روز سه شنبه، 12 آوریل 2011 یکی از 
اتحاد  هواپیمایی  اسپانسرینگ  تیم  ارشد  مدیران 
ایمیلی را برای بخش تجاری باشگاه منچسترسیتی 
می تواند سندی  ایمیل  همان  که حالا  کرد  ارسال 
است  و ممکن  باشد  تخلف سیتیزن ها  اثبات  برای 
عواقب بدی را برای این تیم به دنبال داشته باشد. 
فرگوسن  با سرالکس  منچستریونایتد  بعد  ماه  یک 
با  سیتی  و  شد  لیگ  قهرمان  نوزدهمین بار  برای 
باز هم نتوانست به رویای  هدایت روبرتو مانچینی 
انتظار آنها 43ساله شد.  قهرمانی در لیگ برسد و 
آنها پشت سر چلسی در رتبه سوم قرار گرفتند اما 
هارت،  جو  چون  ستاره هایی  داشتن  اختیار  در  با 
توره، جیمز  وینسنت کمپانی، داوید سیلوا، یحیی 
یک  آستانه  در  بود  مشخص  توز  کارلوس  و  میلنر 
تحول واقعی در تاریخ خود هستند و به زودی به 
یکی از قطب های فوتبال جزیره تبدیل خواهند شد.

در ایمیلی که حالا پس از 10سال افشا شده 
اسناد  در  می رسد  نظر  »به  آمده:  اینگونه  است، 
باشگاه  اسپانسرینگ  هزینه های  به  مربوط  مالی 
مطلع  که  همان طور  است.  شده  ایجاد  سردرگمی 
میلیون   4 اتحاد  هواپیمایی  مالی  تعهد  هستید 
پوند است و 8 میلیون پوند باقی مانده را اداره امور 
اجرایی امارات پرداخت خواهد کرد. این موضوع را 
به بخش حسابداری توضیح دهید و هر زمان لازم 
بود این مبلغ را از حساب برداشت کنید.« اگرچه 
فرستنده و گیرنده این ایمیل به بخش های دیگری 
سال   10 از  پس  آن  افشای  اما  شده اند  منتقل 

می تواند باشگاه را با دردسری واقعی مواجه کند.
در آن زمان سیتی قراردادی 4 میلیون پوندی 
اما  داشت  اتحاد  هواپیمایی  با  فصل  یک  برای 
حساب  به  پوند  12میلیون  فصل  آن  در  درنهایت 
فصل  در  می دهد  نشان  اسناد  و  شد  واریز  باشگاه 
بعد  فصل  و  پوند  میلیون   3 مبلغ  این  آن  از  قبل 
نیز 5.4 میلیون پوند بوده است. مشخص است که 
شیخ منصور، مالک اماراتی باشگاه برای اینکه بتواند 
هزینه های تیم را تامین کند و قوانین فیرپلی مالی 
کمک  با  تا  کرده  سندسازی  اینچنین  بزند  دور  را 
یکی از شرکت های هواپیمایی کشورش که بخشی 

از سهام آن را در اختیار دارد بتواند پول بیشتری در 
اختیار سیتی قرار دهد.

پول  مابقی  که  شرکتی  درحقیقت 
است  کرده  پرداخت  را  باشگاه  اسپانسرینگ 
است  امارات  در  تخصصی  دولتی  آژانس  یک 
شیخ  به  استراتژیک  سیاست های  درباره  که 
مشاوره  ابوظبی  ولیعهد  آل نهیان،  محمدبن زاید 
نشان  شده  فاش  اخیرا  که  مکاتباتی  می دهد. 
فاکتور شده  سیتیزن ها  برای  که  مبالغی  می دهد 
اینکه  بدون  و  نهاد  این  طریق  از  واقع  در  است 
شده  پرداخت  باشند  داشته  اتحاد  با  ارتباطی 
است. این رفتارها کاملا برخلاف آن چیزی است 
به  و  شده  تاکید  آن  به  یوفا  مالی  قوانین  در  که 
زدن  دور  با  سال ها  این  طی  باشگاه  ترتیب  این 
برای خود داشته است  را  قوانین، درآمد هنگفت 
غیرواقعی  درآمدهای  باشگاه  مالک  نوعی  به  و 
هزینه های  بتواند  تا  کرده  ایجاد  سیتی  برای 
تامین  را  تیمش  گرانقیمت  خریدهای  بالای 
سایت  همچنین  و  آلمان  اشپیگل  روزنامه  کند. 
از این اسنادی در این باره  »فوتبال لیک« پیش 
برتر دو سال  لیگ  منتشر کردند و حتی مدیران 
پیش تحقیقات گسترده ای را در این زمینه انجام 
دادند. با این حال با توجه به اقداماتی که باشگاه 
منچسترسیتی توسط وکلای قدرتمند خود انجام 
هنوز  و  افتاده  تعویق  به  سری  هر  دادگاه  داده، 
این باشگاه پاسخ روشنی به ابهامات نداده است.

یک  که  بود   2014 تابستان  در  نخستین بار 
منچسترسیتی  کرد  ادعا  باشگاه  به  نزدیک  منبع 
با  نه  را  اسپانسری  ساله   10 قرارداد  درحقیقت 
هواپیمایی اتحاد بلکه با یک نهاد دولتی بسته است 
بوده  قوانین  زدن  دور  برای  پوششی  تنها  اتحاد  و 
این باره  در  زیادی  جنجال  زمان  همان  در  است. 
ایجاد شد و برای چند سال تحقیقات زیادی در این 
یوفا   2020 تابستان  در  نهایتا  گرفت.  انجام  مورد 
این باشگاه را به مدت دو فصل از حضور در لیگ 

قهرمانان اروپا محروم کرد.
افشاگری های دوباره

این خبر انعکاس گسترده ای در دنیای فوتبال 
داشت و به نظر می رسید دوران طلایی این باشگاه 
رو به پایان است. بحث بر سر احتمال جدایی پپ 
گواردیولا و برخی ستاره های این تیم مطرح شد و 
دوری دوساله از لیگ قهرمانان می توانست خسارت 
مالی سنگینی به باشگاه وارد کند و ستاره های تیم 
نیز انگیزه ای برای ادامه حضور در این تیم نداشتند.
در  و  برد   CAS دادگاه  به  را  پرونده  سیتی 
آنجا توانست رای یوفا را شکسته و به این ترتیب 
جواز حضور در اروپا را به دست آورد. در این میان 
که  باشگاه  رده بالای  افراد  از  یکی  پیرس،  سیمون 
نقش مهمی در این تیم و تصمیمات سیتی دارد با 
حضور در این دادگاه شهادت داد که هیچ کار خلاف 
دادگاه  این  از  پس  است.  نگرفته  صورت  قانونی 
منتشر  را  جدیدی  مدارک  اشپیگل  نشریه  دوباره 
کرد که نشان می داد پیرس به خوبی از تخلفاتی که 
در این باشگاه رخ داده مطلع بوده است. درحقیقت 
افشاگری های اشپیگل پایه تحقیقات یوفا و سپس 
این  از  و پس  بود  درباره منچسترسیتی  برتر  لیگ 
مدارک  جمع آوری  مشغول  دوباره  آنها  نیز  دادگاه 
تازه علیه باشگاه انگلیسی شدند. در ایمیلی که سال 
گذشته منتشر شد پیرس خطاب به پیتر بومگاتنر، 
باید  »ما  می نویسد:  اتحاد  کمپانی  مدیران  از  یکی 
اما  باشیم  داشته  دریافتی  شما  از  پوند  99میلیون 
شما باید تنها 8 میلیون پوند آن را تامین کنید. در 
نتیجه من باید 91 میلیون پوند برای شما جابه جا 
می کردم که فعلا 5.88 میلیون پوند آن را فرستادم 

و هنوز 5.2 میلیون پوند به شما بدهکارم.«
با  سیتی  که  می دهد  نشان  ایمیل  این 
سندسازی در حقیقت پول را از منابع مالی وابسته 
به شیخ منصور فراهم می کند اما به نام هواپیمایی 
عملا  و  می کند  تزریق  باشگاه  به  را  آن  اتحاد 
اماراتی  کمپانی  برای  را  مبلغ  این  خودشان  ابتدا 
سیتی  می گیرند.  پس  را  آن  دوباره  و  کرده  واریز 
پاسخگویی  به جای  دوباره  افشاگری  این  از  پس 
این  کرد  اعلام  تنها  زمینه  این  در  شفاف سازی  و 
اقدامات تنها در راستای لطمه زدن به اعتبار باشگاه 

خود  برای  وقت  خریدن  مشغول  همچنان  و  است 
است تا اقدامات تازه ای را آغاز کند.

این اقدامات سیتیزن ها باعث شده این باشگاه 
و  نقل  بازار  در  را  زیادی  بسیار  هزینه های  بتواند 
انتقالات انجام دهد و تقریبا هر بازیکنی که مدنظر 
گواردیولا بود را به خدمت بگیرند. آنها فصل گذشته 
لیگ برتر را درحالی آغاز کردند که ارزش تیم 974 
باشگاه  گران ترین  و  می شد  برآورد  پوند  میلیون 
-20 فصل  در  می شدند.  محسوب  فوتبال  دنیای 
2019 نیز مجموع دستمزدی که آنها به بازیکنان 
پوند  میلیون   4.351 عدد  به  بودند  پرداخته  خود 
رسید که بالاترین حقوقی بود که در تاریخ فوتبال 

این کشور یک باشگاه پرداخت کرده است.
سیتی در طول سال های 2010 تا 2020 مبلغ 
تبلیغات  و  اسپانسرها  طریق  از  پوند  میلیارد   7.1
مدعی  تیم  سه  اینکه  جالب  و  است  داشته  درآمد 
آرسنال  و  لیورپول، چلسی  یعنی  کشور  این  دیگر 
طریق  این  از  پوند  میلیارد   1/1 حدود  کدام  هر 
به دست آورده اند. به این ترتیب سیتی با کمک این 
قانون شکنی ها و از طریق پولی که اماراتی ها به این 
تیم کمک کرده اند حدود 600 میلیون پوند بیش 
از رقبای خود در لیگ درآمدزایی داشته که باعث 

شده تا جنگ نابرابری میان آنها شکل بگیرد.
در هفته های اخیر اگرچه گواردیولا اعلام کرده 
نخواهند  گرانقیمتی در خط حمله  آنها خرید  بود 
احتمال حضور  بر  زیادی مبنی  اما شایعات  داشت 
ملی  تیم  ستاره  دو  گریلیش،  جک  و  کین  هری 
شده  منتشر  تیم  این  در   2020 یورو  در  انگلیس 
پرونده  این  دوباره  افتادن  جریان  به  شاید  است. 
پنجره  شدن  بسته  حتی  یا  محرومیت  احتمال  و 
به دنبال  باشگاه  باعث شده  تیم  این  نقل وانتقالاتی 
تا  باشد  تابستان  نفرات مدنظرش در همین  خرید 

برای فصل های بعد دچار مشکل نشود.
تاتنهام برای فروش کین حداقل 150میلیون 
شرایط  در  رقم  این  پرداخت  و  می خواهد  پوند 
فعلی فوتبال اروپا و افت بازار نقل وانتقالات بدلیل 
بحران کرونا برای سیتی هم می تواند بسیار مشکل 
با  دارد  تصمیم  باشگاه  این  می شود  گفته  باشد. 
سیلوا  برناردو  ازجمله  خود  نفرات  برخی  فروش 
دیگر  سوی  از  کند.  تامین  را  مبلغ  این  از  بخشی 
خرید گریلیش هم حداقل 100 میلیون پوند دیگر 
روی دست باشگاه هزینه خواهد گذاشت. از طرفی 
قراردادی  امضای  با  است  تلاش  در  استون ویلا 
افزایش دستمزد  و  ملی پوش خود  ستاره  با  جدید 

او، گریلیش را از پیوستن به سیتی منصرف کند.
اخیر  سال های  در  که  انگلیسی  باشگاه  این 
به اندازه دو تیم بازیکن درجه یک و سرشناس به 
مشکلات  با  اخیر  ماه های  در  است  گرفته  خدمت 
برای  پیش  فصل  اگرچه  و  شده  روبه رو  زیادی 
قهرمانان  لیگ  فینال  به  شدند  موفق  نخستین بار 
ثابت  اتهامات شان  اگر  اما  کنند  پیدا  راه  نیز  اروپا 
دوباره  تا  بکشد  طول  سال ها  دوباره  شاید  شود 

بتوانند به چنین موفقیت هایی دست پیدا کنند.

” باشگاه در شرایطی بدتر از آنچه من انتظار داشتم قرار دارد.” 
به  عملا  که  بود  بارسلونا،  جدید  رییس  لاپورتا،  خوان  صحبت  این 
کابوس مالی ای قدم گذاشت که انگار کارگردانی آن بر عهده سِر آلفرد 

هیچکاک بود
او پس از پیروزی اخیرش در انتخابات در گفتگو با لا وانگواردیا 
شرایط را به خوبی شرح داد. او اضافه کرد:” ما با بازیکنانی روبرو هستیم 
که قراردادهایی به سبک قدیمی و رو به پایان دارند و باید راهی برای 
تغییر  فعلی می توانند  قراردادهای  کنیم.  پیدا  این شرایط  با  مواجهه 
یافته یا از نو نوشته شوند. در غیر این صورت، تصمیم های جدی تری 

هستند که امیدواریم مجبور به اتخاذ آنها نشویم.”
بارسلونا در این دردسرها تنها نیست، چرا که شرایط رئال مادرید 
نیز چندان بهتر از آنها نیست. همانطور که درموت کوریگان از اتلتیک 
با جزییات کامل در این باره توضیح داده، بارسلونا و مادرید در زمینه 
به  آینده  فصل  برای  پرداختی  دستمزدهای  هزینه  کردن  محدود 

مشکل خورده اند.
برای کسانی که چیزی در این زمینه نمی دانند باید بگوییم که 
محدودیت هزینه دستمزدهای پرداختی لالیگا کمی شبیه به فرپلی 
به  توجه  با  باید  قبلی،  موارد  گرفتن  درنظر  جای  به  اما  است  مالی 
هر  مالی  سلامت  وسیله  به  موارد  این  شوند.  انجام  آینده  اقدامات 
درآمدها،  بررسی  شامل  که  می شود  مشخص  اسپانیایی  باشگاهی 
افرادی  قراردادهای  پس اندازها،  جانبی،  هزینه های  و ضررها،  سودها 
جز بازیکنان، سرمایه گذاری ها و بازپرداخت بدهی هاست. آنها سپس 
محدودیت هزینه دستمزدی را تعیین می کنند؛ مبلغی که ترکیبی از 
پرداختی است و  انتقالات و دستمزدهای  و  نقل  هر دو مورد هزینه 

باشگاه باید از آن تبعیت کند تا با جریمه روبرو نشود.
اساس  بر  بارسلونا  که  است  این  شرایط  این  تمام  مهم  نتیجه 
تحقیق اتلتیک با محدودیت 160 میلیون یورویی برای دستمزدها و 
نقل و انتقالات فصل آینده روبرو شده است. محدودیت رئال مادرید 
ممکن است رقمی مطمئن تر باشد- حدس زده می شود که این رقم 
حدود 300 میلیون یورو خواهد بود. باید از این نکته نیز خبر داشته 
باشید که محدودیت هزینه دستمزد فصل 20- 2019 بارسلونا 671 
میلیون یورو بود و این رقم برای رئال مادرید 641 میلیون یورو ثبت 

شد.
محدودیت مورد توافق نهایی از سوی لالیگا هرچقدر که باشد، 
محدودیت هزینه جدید سقوطی با سرعت بالا را برای هر دو باشگاه 
به همراه خواهد داشت و شما می توانید این روند را از تصاویر زیر به 
خوبی مشاهده کنید. با کمک داده هایی که اولین بار از سوی سوییس 
رمبل جمع آوری شد، این تصاویر نه تنها دستمزدهای پرداختی رئال 
با محدودیت دستمزدهای تخمین زده  را  بارسلونا در فصول اخیر  و 
شده جدید آنها مقایسه می کند، بلکه این مقایسه را با دوستان عزیز 
آنها در سوپرلیگ معروف نیز انجام می دهد. اعداد بر اساس داده های 

حساب باشگاه که در دسترس عموم است، محاسبه شده اند.
این تصویر شکل واضحی از شرایط را در اختیار ما قرار می دهد. 
رئال مادرید و بارسلونا دستمزدهای پرداختی خود در فصول اخیر را 
افزایش داده و حالا نه تنها کمی چربی های اضافی شان را  به شدت 

حذف کنند، بلکه باید قسمتی از غذای اصلی را نیز کاهش دهند.
باید  بارسلونا  شود،  عملی  انتظار  مورد  دستمزد  محدودیت  اگر 
دستمزدهای پرداختی خود را به سطحی برگرداند که از سال 2012 
به بعد سابقه نداشته است. سقف 160 میلیون یورویی آنها را تا حد 
میلان در فصل 20- 2019 پایین می کشد- کمی بیشتر از یک چهارم 
مبلغی که آنها برای پرداخت دستمزدها در فصل 19- 2018 هزینه 
کردند. در واقع آنها شاهد سقوط دستمزد پرداختی خود از تقریبا دو 
برابر رقم پرداختی اتلتیکو مادرید در فصل 19-2018 به رقمی کمتر 
از رقبای لالیگایی خود برای اولین بار در یک دهه اخیر خواهند بود.

با  باید  حال  این  با  اما  است  برخوردار  بهتری  شرایط  از  رئال 
شرایطی شبیه به پنج سال قبل کنار بیاید. احتمال دارد که محدودیت 
دستمزد آنها هم سطح یوونتوس، دو سوم دستمزد پرداختی 2020 
 50 حدودا  معادل  باشد-  کاهش  پوند  میلیون   80 حدود  نیازمند  و 
درصد از دستمزد پرداختی تاتنهام در فصل 20-2019.  تصویر اول 
فقط نشان دهنده دستمزد محتمل برای این دو باشگاه اسپانیایی در 
فصل 22- 2021 است چرا که سایر لیگ ها معیاری مشابه ندارند و 
اتلتیکو نیز هنوز مشخص نیست. پس کاهش هزینه ادامه پیدا  آمار 

خواهد کرد.
هیچ شکی وجود ندارد که شیوع ویروس کرونا تاثیر بسیار بدی 
روی این موضوع داشت. کاهش حق پخش تلویزیونی و درآمدهای روز 
بازی باعث سخت تر شدن شرایط شد. به گزارش لیگ پولی دلویت 
برای سال 2021، درآمد بارسلونا در سال 2020 در مقایسه با سال 
2019 حدود 15 درصد کاهش پیدا کرد و این آمار برای رئال مادرید 

9 درصد بود.
افزایش  با  که  نبودند  باشگاه هایی  تنها  اسپانیایی  باشگاه  دو 
سریع دستمزدهای پرداختی خود در فصول اخیر، هیزم به آتش آغاز 
دستمزد  می دهد،  نشان  تصویر  این  که  همانطور  ریختند.  سوپرلیگ 
پرداختی لیورپول بین سال های 2012 تا 2019 تقریبا سه برابر شده 
هزینه  است.  رسیده  پوند  میلیون   310 به  پوند  میلیون   109 از  و 
پرداختی برای دستمزد تمام باشگاه های لیست شده در مجموع حدود 

یک میلیارد پوند در پنج سال افزایش پیدا کرده است.
که  همانطور  است.  برتر  باشگاه های  صرفا  از  فراتر  روندی  این 
دلویت در تحلیلش از دستمزدهای باشگاهی در پنج لیگ معتبر اروپا 
به آن اشاره کرده، این اتفاقی است که در سراسر لیگ ها رخ داده و 

نسبت دستمزد به بازده هم افزایش پیدا کرده است. 
با  بارسلونا  و  مادرید  رئال  که  دارد  وجود  تصور  این  ظاهرا 
دستمزدهای سنگین کنار آمدند. به گزارش دلویت، آنها دو باشگاهی 
هستند که بیشترین جریان درآمد در جهان را دارند و در دو رده اول 
لیگ پولی دلویت قرار دارند. علیرغم کاهش درآمدها، بارسلونا 715 
میلیون یورو در سال 2020 و رئال مادرید 692 میلیون یورو در همین 
سال کسب کرده اند. منچستریونایتد در رده چهارم جدول لیگ پولی 

قرار گرفته و 580 میلیون یورو درآمد داشته است.
اما در حقیقت بنیان های متزلزلی وجود دارند که فقط در بارسلونا 
نیستند. آنها بدهی سرسام آور 1.3 میلیارد یورویی را در مجمع سالانه 
باشگاه در ماه ژوئن تایید کردند، پیش از این که هیئت مدیره فعلی 
اجازه دریافت 525 میلیون یورو وام دیگر را داشته باشند. به گزارش 

سوییس رمبل، رقم بدهی رئال مادرید 762 میلیون یورو است.
فروش بازیکنان به آنها کمک کرده و رئال حدود 100 میلیون 

یورو از انتقال بازیکنانی چون اشرف حکیمی، سرخیو رگیلون و اوسکار 
نگیریم،  نظر  در  را  موضوع  این  اگر  اما  آورده اند.  دست  به  رودریگز 
ضررهای باشگاه قابل توجه بوده است. رئال عملکرد بهتری در کاهش 
دستمزدهای پرداختی در جریان شیوع ویروس کرونا برای مدیریت 
فهرست  در  دستمزد  کاهش  درصد   15 آنها  است.  داشته  ضررها 
بازیکنان حاضر در باشگاه داشتند و در عین حال بازیکنان از دریافت 
پاداش برای فتح لالیگا و سوپرکاپ در فصل 20- 2019 خودداری 
بارسلونا،  باشگاه  منفور  سابق  رییس  بارتومئو،  ماریا  جوزپ  کردند. 
باشگاهش حدود  را سپری کرد چرا که ضررهای  شرایط سخت تری 
178 میلیون یورو و ضررهای رئال 104 میلیون یورو بود. در حالی که 
این رقم برای هر دو باشگاه در طول سه سال گذشته به ترتیب 446 

میلیون یورو و 158 میلیون یورو شد.
و  نقل  این  برنابئو،  و  نوکمپ  پروژه های زیرساخت در  از  جدای 
انتقال های ناموفق و قراردادهای هنگفت است که باعث ایجاد مشکل 
شده است. آنها در بارسلونا هنوز با استهلاک ) کاهش ارزش دارایی 
در طول زمان( خرید بازیکنانی چون آنتوان گریزمان، عثمان دمبله 
ادن  اوج  دوران  هنوز  مادرید  رئال  هستند.  درگیر  کوتینیو  فیلیپه  و 
هازارد و لوکا یوویچ را ندیده، هرچند خود را آماده کرده اند تا نمایش 

بهتری ارائه دهند.
باید  انجام شده در فصول اخیر  این یعنی که هزینه های اضافه 
بار دیگر به حساب باشگاه بازگردد. آن قراردادهای سنگین و قدیمی 
عامل  باشند.  تغییراتی  نیازمند  شاید  کرد،  اشاره  آنها  به  لاپورتا  که 
جدایی نیز باید در نظر گرفته شود؛ بارسلونا پیش از این با ژان کلر 
ترینکائو  فرانسیسکو  و  فوئنته  لا  ده  کونراد  فیرپو،  جونیور  تودیبو، 
گفته  پیانیچ  میرالم  و  اومتیتی  ساموئل  به  است.  کرده  خداحافظی 
شده که می توانند به عنوان بازیکن آزاد جدا شوند. آنها باید از بعضی 
جدیدی  بازیکنان  قرارداد  می خواهند  اگر  بگذرند، خصوصا  بازیکنان 
به  را  گارسیا  اریک  و  امرسون  دپای،  ممفیس  آگوئرو،  مانند سرخیو 
ثبت برسانند. در عین حال موضوع امضای قرارداد لیونل مسی، بازیکن 
آزاد، هم وجود دارد. رئال مادرید هم علیرغم کاهش درآمدهای خود 
راستا  همین  در  و  دهند  ادامه  هزینه ها  کردن  کم  به  همچنان  باید 
سرخیو راموس از تیم کنار گذاشته شد. رافائل واران ممکن است نفر 
بعدی باشد )توضیح مترجم: واران در آستانه انتقال به منچستریونایتد 

است(.
از هزینه های بیش  بارسلونا و رئال مادرید در فاصله چند سال 
از 200 میلیون پوندی- برای فرانکی دی یونگ و آنتوان گریزمان در 
کاتالونیا و ادن هازارد و لوکا یوویچ در پایتخت- به جایی رسیده اند 
که باید چندین میلیون پوند از دستمزدهای پرداختی خود را کاهش 
دهند. تصمیم های سختی برای رویارویی با این شرایط در پیش است.

دادگر: نور این مدال طلا نور شمع انتقادها را 
محو می کند؛

پاداش فروغی را از یک سال قبل آماده کردم
مختلف  ادوار  در  درحالی  ایرانی  تیراندازان 
المپیک حضور داشتند که تا قبل از توکیو این حضور 
هیچ گاه با کسب مدال همراه نشده بود. در این دوره از 
المپیک و برای حضور در توکیو 6 ورزشکار توانستند 
در دو ماده تفنگ و تپانچه برای ایران سهمیه کسب 
کنند که بیشترین تعداد نفرات اعزامی به المپیک 
طی ادوار گذشته بود. در این سال ها کسب جایگاه 
بهترین  تفنگ  بخش  در  احمدی  الهه  برای  ششم 
نتیجه برای تیراندازی ایران بود که در المپیک ریو 
و لندن به دست آمد اما در توکیو یک اتفاق تاریخی 
برای تیراندازی و ورزش ایران رخ داد و جواد فروغی 

موفق به کسب مدال طلای این بازی ها شد.
دهلران  در  متولد 20 شهریور 1358  فروغی 
کادر  و  پرستار  به عنوان  که سال هاست  است  ایلام 
درمان در بیمارستان بقیه الله تهران مشغول به کار 
است. وی به صورت کاملا اتفاقی تیراندازی را آغاز 
کرد و مردادماه 1396 به عضویت تیم ملی ایران در 
رشته تیراندازی تپانچه درآمد. به گفته خودش در 
ابتدای حضورش در این رشته هیچ گاه فکر نمی کرده 
که مدال طلای المپیک را به دست آورد. فروغی در 
سال 1398 دست به کار بزرگی زد و در مسابقات 
تپانچه  برنز  مدال  به  قطر  دوحه  در  آسیا  قهرمانی 
در  بعد  سال  یک  او  رسید.  مردان  متر   10 بادی 
روزهای پایانی سال 1399 به مدال طلای جام جهانی 
تیراندازی دست یافت و این افتخار را برای بار دوم در 
مسابقات جهانی جام جهانی کرواسی در بهار 1400 
تکرار کرد و دوباره به مدال طلا رسید و درنهایت در 
المپیک هم قهرمان شد، اتفاقی که رئیس فدراسیون 
تیراندازی می گوید پیش بینی شده بود. گفت وگوی 
فرهیختگان با علی دادگر را درخصوص افتخارآفرینی 

فروغی می خوانید.
درخصوص مدال طلای فروغی در روز نخست 

مسابقات المپیک توکیو صحبت کنید.
در ابتدا باید کسب این مدال طلا را به همه مردم 
ایران تبریک بگویم و خوشحال هستم که تیراندازی 
و مدال جواد فروغی باعث شد تا برای نخستین بار 
تیراندازی ایران در المپیک نه تنها صاحب مدال بلکه 
طلایی شود همچنین خوشحالم که نخستین مدال 
کاروان ایران در المپیک توکیو توسط تیراندازی و با 
خوش رنگ ترین مدال ثبت شد. امیدوارم در روزهای 
آینده هم مدال کسب کنیم و باز هم لبخند شادی بر 
لبان مردم نقش ببندد. به عنوان رئیس فدراسیون در 
آنالیزها و پیش بینی هایتان مدالی برای فروغی درنظر 
بودند  معتقد  کارشناسان  از  برخی  بودید؟  گرفته 
تیراندازی در بهترین حالت یک برنز دریافت می کند.

از یک سال قبل پیش بینی کسب این مدال را 
داشتم و چون نمی توانستم با مصاحبه و گفتن این 
موضوع به دیگران سطح توقعات را بالا ببرم، تنها در 
جلسات محرمانه مطرح کردیم و برنامه ریزی های لازم 
را هم انجام دادیم . در اوایل حضورم در فدراسیون و 
در بازی های آسیایی و در حالی که 7 تیرانداز ما به 
فینال رسیدند ولی متاسفانه موفق نبودیم و تنها به 
یک مدال برنز رسیدیم از آن زمان با یک شیب ملایم 

تیراندازی را به سمت موفقیت پیش بردیم.
واقعا از کسب طلا اطمینان داشتید؟

به قدری به کسب این مدال ایمان داشتم که 
حتی پول پاداش مدال طلا را هم کنار گذاشته بودم 
و متناسب با طلای فروغی بود. ما کارها را مدیریت 
کردیم و خوشبختانه در پیش بینی ما مشکلی ایجاد 
نشد. در این مدت بارها رسانه ها از من انتقاد کردند 
که چرا مصاحبه نمی کنم درحالی که من معتقد بودم 
باید به دنبال عمل کردن و به نتیجه رساندن  که 
برنامه هایم باشم، نه مصاحبه کردن و وعده دادن. یکی 
از رسانه های خارجی قبل از آغاز المپیک پیش بینی 
مدال ها در هر رشته و در هر کشور را کرده بود و 
طلای ما را حساب نکرده بود ولی ثابت کردیم  که 
تیراندازی ایران معادلات روی کاغذ را تغییر می دهد.

برای  راه  ابتدای  طلا  مدال  کسب  مطمئنا 
تیراندازی خواهد بود و حفظ و تکرار آن اهمیت دارد. 
پرتاب دیسک  در  مدال آوری  پیش تر هم شاهد  ما 
توسط احسان حدادی در المپیک بودیم اما این مدال 
توسط دوومیدانی و حدادی تکرار نشد. چه برنامه ای 

برای استمرار مدال آوری تیراندازی دارید؟
قبل از حضور در المپیک برای بازی های آسیایی 
آینده ستاد عالی بازی ها را در فدراسیون تشکیل دادم 
و مسئول و دبیر آن مشخص شده است. برنامه یک 
ساله برای بازی های آسیایی و دو ماه بعد بازی های 
برای  هم  آن  از  بعد  و  داریم  اسلامی  کشورهای 
المپیک آینده برنامه ریزی داریم. ما برنامه میان مدت 
و درازمدت برای موفقیت تیراندازی داریم. اگر توفیق 
حضور در فدراسیون را داشتم تمام نتایج مسابقاتی 

که اشاره کردم باید با ادوار گذشته متفاوت باشد.
به  زیادی  هجمه های  مدت  این  در  منتقدان 
مدال  از کسب  پس  و  حالا  کردند  وارد  فدراسیون 

طلای فروغی چه پاسخی به آنها خواهید داد؟
در  حضورم  و  کار  ابتدای  همان  از  من 
بدانید هر  که  به همه همکارانم گفتم  فدراسیون 
تیمی ممکن است مخالف و منتقد داشته باشد اما 
موضوع اینجاست که در کشور ما این مخالفت ها 
و انتقادها بیشتر است. ما برای انتقاد محدوده ای 
تعریف نکردیم و منتقدان تا هر کجا که بخواهند 
را  رفتارها  این  جلوی  هم  کسی  و  می روند  پیش 
نمی گیرد. من یک تعبیری نسبت به انتقادها دارم. 
باید در  نور یک شمع می دانم که  را مانند  انتقاد 
مقابل نور موفقیت ما آنقدر زیاد باشد که نور این 
شمع ها محو شود حالا هم این نور مدال طلا نور 

شمع ها را محو می کند.
برای کادرفنی نیز پاداشی درنظر گرفته اید؟

پیش بینی پاداش پای سکوی تیراندازان را انجام 
داده بودیم و نفرات اول تا سوم به ترتیب سه و دو 
هزار یورو پاداش می گیرند. فروغی به دلیل کسب 
مدال و همچنین رکوردشکنی 5 هزار یورو پاداش 
را  مناسب  پاداش  هم  کادرفنی  برای  کرد.  دریافت 

درنظر می گیریم.
در  استعدادیابی  محصول  حد  چه  تا  فروغی 

فدراسیون است؟
او تیراندازی را قبل از ما شروع کرده بود و خیلی 
خوشحالم که در زمان مدیریت من توانست طلای 
المپیک را از آن خودش کند. نصر اصفهانی را هم من 
به عنوان سرمربی شناسایی کردم و آنها هم پاسخ این 

اعتماد را به خوبی دادند.

همه ما بارتوژ کورک هستیم
واکنش لهستان به حمله کاربران ایرانی 

به آنا کورک
امتیاز  اسپکر  نمک  با  تصویر  از  استفاده 
حساب  که  داد  رخ  شرایطی  در  لهستان  آور 
ایرانی  کاربران  از  برخی  حمله  مورد  او  کاربری 
اقدامی که  شبکه های اجتماعی قرار گرفته بود. 
همسر کورک با انتشار یادداشتی به انتقاد از آن 
پرداخت تا موجی از حمایت پیرامون خانواده این 

ستاره لهستانی شکل بگیرد.
از  گزارشی  با  اسپورت  لهستانی  وبسایت 
بازی  شنبه  روز  است:  نوشته  چنین  اتفاق  آن 
المپیک  بازی های  با لهستان در چارچوب  ایران 
بارتوژ  حساب  آن  از  پس  و  شد  برگزار  توکیو 
کورک با موجی از نفرت از سوی هواداران ایرانی 
مواجه شد و در این بین بخش عمده ای از این 
آنا  او،  همسر  سمت  به  انگیز  نفرت  کامنت های 

کورک سرازیر شد.
نظریات ناخوشایندی که پس از اظهارات بد 
گریبان  لهستان  کاپیتان  کوبیاک  شده  فهمیده 
اعضای  البته  و  لهستان  ملی  تیم  عضو  دیگر 
برایش  کامنت ها  این  که  گرفت  را  وی  خانواده 

کاملا عجیب و آزاردهنده بوده است.
در شرایطی که تیم ملی ایران با عملکردی 
عالی  بازی  یک  در  ملت ها  لیگ  به  نسبت  بهتر 
لهستان را شکست داد شاید کسی انتظار نداشت 
که با وجود این پیروزی چنین واکنش تندی از 
سوی ایرانی ها که ظاهرا به تیم والیبال لهستان 
کورک  بشود.  انجام  دارند  ویژه ای  حساسیت  
که  خود  اینستاگرام  صفحه  پست  آخرین  در 
پرواز  از  تصویری  شده  منتشر  پیش  روز  چند 
اختصاصی لهستان به توکیو را منتشر کرده و در 
کپشن آن نوشته »توکیو ما این جا هستیم« که 
این پست به طرز غیر معمولی بیش از شش هزار 
کامنت دریافت کرده و کار را به جایی رسانده که 
کورک کامنت های مطلب خود را ببندد. اتفاقی 
که باعث شد نفرت پراکنی ها به صفحه همسر 
او برسد که در چند پست پایین تر عکسی را با 

همسرش به اشتراک گذاشته بود.
حالا در تقابل با این حرکت و به نوشته یک 
وبسایت دیگر لهستانی یک باند طاس توییتر را در 
دست گرفته است!)اشاره به سر تراشیده کورک( 
توییتری  صفحه  صدها  در  کورک  بارتوژ  :چهره 
اتفاقی  است.  درنوردیده  را  اجتماعی  شبکه  این 
که باعث شد کورک تبدیل به یکی از چهره های 
محبوب این روزهای لهستان شود .حتی بعضی 
کوچانووسکی  یاکوب  مثل  او  بازی های  هم  از 
به  را  پروفایل خود  تصاویر  نیز  کروش  کارول  و 
باشگاه های  دادند.همچنین  تغییر  کورک  عکس 
به  نیز  لهستانی  خبرنگاران  و  لهستان  والیبال 
نیز  کورک  کردند.  کمک  کمپین  این  پیشبرد 
به  گرفته  قرار  استفاده  مورد  تصویر  انتشار  با 

هواداران خود سلام کرد.
 همه این ها در شرایطی است که در ایران 
موضوع  وب،  در  اتفاق  این  تکرار  به  توجه  با 
توییتر  و  اینستاگرام  در  احساسات  تخلیه 
چندان حساسیت برانگیز نیست اما همانطور که 
می بینید در همه جای دنیا این مسئله قابلیت آن 
را دارد که تبدیل به خبری مهم برای مخدوش 

کردن چهره ایران شود.

گری نویل انتخاب کرد؛
روی کین بهترین کاپیتان تاریخ لیگ 

برتر است
سابق  راست  مدافع  نویل،  گری 
پاسخ  در  انگلیس،  ملی  تیم  و  منچستریونایتد 
هواداران  از  که  اسپورت  اسکای  از  توییتی  به 
برتر  لیگ  تاریخ  کاپیتان  بهترین  بود  خواسته 

انگلیس را انتخاب کنند، نوشت: »روی کین«.
سال   12 نویل  گری  هم  و  کین  روی  هم 
الکس فرگوسن در  با هدایت  را  به شدت موفق 
در  سرخ  شیاطین  قلب  و  گذراندند  اولدترافورد 

زمین بودند.
میلیون   4.5 مبلغ  با   1993 سال  در  کین 
یورو به منچستریونایتد پیوست که در آن زمان 
گرانترین خرید یونایتد بود و پس از بازنشستگی 
غیرمنتظره اریک کانتونا، کاپیتان شیاطین سرخ 
در سال 1997 بازوبند کاپیتانی را بر بازو بست.

بازیکن  عنوان  به  حضورش  مدت  در  او 
شیاطین سرخ هفت عنوان قهرمانی در لیگ برتر، 
چهار جام حذفی و یک قهرمانی در چمپیونزلیگ 

را از آن خود کرد.
یکی از مشهورترین نمایش های او با پیراهن 
چمپیونزلیگ  نهایی  نیمه  در  یونایتد  منچستر 

مقابل یوونتوس در سال 1999 بود.
علیرغم دریافت کارت زرد که به معنای از 
دست دادن فینال بود، نقش کین در برگرداندن 
سمت  به  را  تیم  این  که  یونایتد  سود  به  بازی 
بسیار  داد،  سوق  تاریخی  گانه  سه  یک  کسب 

سرنوشت ساز بود.
عملکرد این اسطوره ایرلندی در لیگ برتر 
عنوان  هفت  به  توجه  با  امسال  او  تا  شد  باعث 
قهرمانی اش و گل های خیره کننده، پاس گل 
تالار  به  اش  العاده  فوق  تکل های  و  عالی  های 

مشاهیر لیگ برتر راه یابد.
که  بازیکنانی  موضوع  این  اعلام  از  پس 
او  اند درباره  را داشته  با روی کین  بازی  سابقه 

صحبت کرده اند.
دیون دوبلین گفت: »هیچ کاری نبود که او 
در زمین فوتبال انجام ندهد، به همین دلیل از 
بقیه هم انتظار داشت که همین کار را بکنند.«پل 
اینس، هافبک منچستریونایتد و هم بازی سابق 
که  او گفت: »کین همه چیزهایی  درباره  کین، 

شما از یک هافبک می خواهید را داشت.«
یک  عنوان  به  کین  توانایی  که  حالی  در 
ستایش  مورد  ای  گسترده  طور  به  فوتبالیست 
قرار گرفته است، او به همان اندازه برای مهارت 
های رهبری خود در داخل و خارج از زمین نیز 

یک شخصیت برجسته به شمار می آید.
از  بعد  کین،  سابق  تیمی  هم  هوارد،  تیم 
او  بازی  مورد  در  مشاهیر  تالار  به  او  پیوستن 
گفت: »او ترسناک ترین فردی است که احتمالاً 
بزرگترین  اما  است،  بوده  من  کنار  در  تاکنون 

رهبری است که در این ورزش دیده ام.«
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